
PROTOKÓŁ Nr XXXIII/2021

z XXXIII Sesji  Rady Gminy Grunwald odbytej w dniu 
18 marca 2021 r.  w świetlicy wiejskiej w Dylewie

Początek obrad godz. 15 0 0 .
Zakończenie obrad godz. 15 3 7 .
Przewodniczyła: Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Bawolska Ewa

Ustawowy skład rady: 15 radnych.

Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1)
1. Bala Ryszard,
2. Bawolska Ewa, 
3. Gutowska Halina,
4. Kamińska Małgorzata,
5. Lecewicz-Husar Cecylia
6. Napłoszek Zbigniew, 
7. Stanka Iwona,
8. Szewczak Piotr,
9. Ziejewska Ewa,
10. Zwal;ińska Krystyna,

Nieobecni Radni Gminy Grunwald:
1.  Królikowski Adam.
2.  Matuszewski Sławomir,
3.   Nowicki Dariusz,
4.   Piasecki Arkadiusz,
5.  Sawicki Jerzy,
Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
1. Szczepkowski Adam – Wójt Gminy
2. Kierebińska Sylwia – Skarbnik Gminy 
3. Sokołowski Jan - Sekretarz

   
Podjęto uchwały od nr 259 do nr 260.

 Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Bawolska  Ewa  -  poinformowała,  że  obrady
są  utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz  i  dźwięk  oraz  będzie  ona
transmitowana  w niedługim czasie  od  sesji .  Dokonała  otwarcia  XXXIII  sesji  Rady
Gminy,  po  czym  stwierdziła  kworum  przy  którym  może  obradować  i  podejmować
prawomocne  uchwały  Rada  Gminy.   Następnie powitała radnych i zaproszonych gości. Pani
Przewodnicząca wyznaczyła w osobie Pani Zwalińskiej Krystyny sekretarza sesji. Poprosiła Wójta
Pana Adama Szczepkowskiego o dopisanie następujących uchwał do obrad:

1.   uchwały  w  sprawie  przedłużenia  terminu  płatności  rat  podatku  od  nieruchomości
wskazanym  przedsiębiorcom,  których  płynność  uległa  pogorszeniu  w  związku
z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19;



2.  uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości wskazanych przedsiębiorców,
których płynność uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji
ekonomicznych z powodu COVID-19;

3.  uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów
alkoholowych  przeznaczonych  do  spożycia  w  miejscu  sprzedaży  na  terenie  Gminy
Grunwald w 2021 roku. 

Wójt Gminy Pan Adam Szczepkowski: Wójt wyraził zgodę na wprowadzenie do porządku 
1  uchwały,  poprosił  o  skierowanie  pozostałych  na  posiedzenie  komisji,  aby  móc  o  nich
porozmawiać również ze Skarbnik Panią Sylwią Kierebińską.

Przewodnicząca rady Gminy pani Bawolska Ewa- Zrezygnowała z wniosku o dopisanie uchwał
do  porządku  obrad.  Zostaną  one  skierowane  na  posiedzenie  komisji  łącznie.  Przewodnicząca
zapytała, czy radni bądź goście chcieliby dodać jakieś zmiany do porządku obrad.

Wójt Gminy Pan Adam Szczepkowski- Powiadomił, iż zmianie uległa kwota w proponowanej
uchwale dotyczącej zaciągnięcia kredytu długoterminowego z wysokości 1900 000,00zł na kwotę 
1 470 000,00zł

Przyjęto porządek obrad XXXIII sesji Rady Gminy w/g następującego wyszczególnienia:
1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Przyjęcie porządku obrad.

3. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:

3.1. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021-2032;

3.2. w sprawie zmiany budżetu Gminy Grunwald na 2021 rok; 

3.3. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu oraz

spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań;

3.4.  w sprawie uchwalenia Gminnego programu profilaktyki i  rozwiązywania problemów alkoholowych,

przeciwdziałania  narkomanii  oraz  zwalczania  następstw  używania  wyrobów  tytoniowych  i  wyrobów

powiązanych na rok 2021;

3.5. w sprawie utworzenia Żłobka Gminy Grunwald;

4. Interpelacje i zapytania radnych.

5. Wolne wnioski i informacje.

6. Zamknięcie sesji.

Radni uwag nie zgłosili.
Przewodnicząca  rady  Gminy  Pani  Bawolska  Ewa:  odczytała  uchwałę  w  sprawie  zmiany
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021-2032 oraz poddała ją pod głosowanie: 

W głosowaniu (jawnym, imiennym) wzięło udział 10 radnych; 2 głosy za, 5 głosów przeciw oraz 3
wstrzymujących się.

Lecewicz - Husar Cecylia -za
Szewczak Piotr -za

Kamińska Małgorzata – przeciw
Napłoszek Zbigniew- przeciw 



Stanka Iwona – przeciw 
Ziejewska Ewa – przeciw

Zwalińska Krystyna- przeciw 
Bala Ryszard – wstrzymał się

Bawolska Ewa – wstrzymała się
Gutowska Halina – wstrzymała się

Rada Gminy Grunwald nie przyjęła uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Grunwald na lata 2021-2032

Radni uwag nie zgłosil i.

Przewodnicząca rady Gminy Pani Bawolska Ewa: odczytała uchwałę w sprawie zmiany budżetu
Gminy Grunwald na 2021 rok; 

W głosowaniu (jawnym, imiennym) wzięło udział 10 radnych; 2 głosy za, 5 głosów przeciw oraz 3
wstrzymujących się.

Lecewicz -Husar Cecylia -za
Szewczak Piotr -za

Kamińska Małgorzata – przeciw
Napłoszek Zbigniew- przeciw 

Stanka Iwona – przeciw 
Ziejewska Ewa – przeciw

Zwalińska Krystyna- przeciw 
Bala Ryszard – wstrzymał się

Bawolska Ewa – wstrzymała się
Gutowska Halina – wstrzymała się

Rada Gminy Grunwald nie przyjęła uchwały w sprawie  zmiany budżetu Gminy Grunwald na 2021 rok

Radni uwag nie zgłosil i .

Przewodnicząca rady Gminy Pani Bawolska Ewa:  odczytała uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu
długoterminowego na  sfinansowanie  planowanego  deficytu  budżetu  oraz  spłatę  wcześniej  zaciągniętych
zobowiązań.

W głosowaniu (jawnym, imiennym) wzięło udział 10 radnych; 3 głosy za, 6 głosów przeciw oraz 1
wstrzymujący się.

Gutowska Halina – za
Lecewicz - Husar Cecylia -za

Szewczak Piotr -za
Bawolska Ewa – przeciw 

Kamińska Małgorzata – przeciw
Napłoszek Zbigniew- przeciw 

Stanka Iwona – przeciw 
Ziejewska Ewa – przeciw

Zwalińska Krystyna- przeciw 
Bala Ryszard – wstrzymał się

Rada Gminy Grunwald nie przyjęła uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 



sfinansowanie planowanego deficytu budżetu oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań

Radni uwag nie zgłosil i .

Przewodnicząca rady Gminy Pani Bawolska Ewa: odczytała uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego
programu  profilaktyki  i  rozwiązywania  problemów  alkoholowych,  przeciwdziałania  narkomanii  oraz
zwalczania następstw używania wyrobów tytoniowych i wyrobów powiązanych na rok 2021;

W głosowaniu (jawnym, imiennym) wzięło udział 10 radnych; 10 głosów za, 0 głosów przeciw oraz 0
wstrzymujących się.

Gutowska Halina – za
Lecewicz-Husar Cecylia -za

Szewczak Piotr -za
Bawolska Ewa – za

Kamińska Małgorzata – za
Napłoszek Zbigniew- za

Stanka Iwona – za
Ziejewska Ewa – za

Zwalińska Krystyna- za
Bala Ryszard – za

Rada Gminy Grunwald przyjęła uchwałę w sprawie Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych, przeciwdziałania narkomanii oraz zwalczania następstw używania wyrobów 
tytoniowych i wyrobów powiązanych na rok 2021 pod nr XXXIII/ 259/2021 z dnia 18 marca 2021 roku.

Radni uwag nie zgłosil i .

Przewodnicząca  rady  Gminy  Pani  Bawolska  Ewa:  odczytała  uchwałę  w  sprawie  utworzenia  Żłobka
Gminy Grunwald

W głosowaniu (jawnym, imiennym) wzięło udział 10 radnych;  10 głosów za, 0 głosów  przeciw oraz 0
wstrzymujących się.

Gutowska Halina – za
Lecewicz-Husar Cecylia -za

Szewczak Piotr -za
Bawolska Ewa – za

Kamińska Małgorzata – za
Napłoszek Zbigniew- za

Stanka Iwona – za
Ziejewska Ewa – za

Zwalińska Krystyna- za
Bala Ryszard – za

Rada Gminy Grunwald przyjęła uchwałę w sprawie utworzenia Żłobka Gminy Grunwald pod nr 
XXXIII/260/2021 z dnia 18 marca 2021 roku.

Radni uwag nie zgłosil i .

Przewodnicząca  rady  Gminy  Pani  Bawolska  Ewa:  Poprosi ła  o  zgłoszenie  interpelacj i
bądź zapytań.



Radna  Pani  Lecewicz-Husar  Cecylia:  Zapytała  w  imieniu  mieszkańców  miejscowości
Gierzwałd,  czy  zasadne  jest  pobieranie  opłat  za  abonament  podczas  wystawiania  faktur
na wodę na działkach w okresie jej  nieużywania (poza sezonem od października do końca
kwietnia) .  Zapytała  również  w  sprawie  real izacji  uchwały  o  połączeniu  instytucj i
kulturalnych w jedną jednostkę.

Radny  Pan Ryszard  Bala -  zapytał  Radną  Panią  Lecewicz-Husar  czy  osoby  te  rozliczają
zużycie wody w oparciu o wodomierze czy o ryczałt?

Radna Pani Lecewicz-Husar Cecylia: Odpowiedziała,  są to odczyty z wodomierzy.

Wójt  Gminy  Pan  Adam  Szczepkowski -  Odpowiedział,  że  nie  ma  pewności ,  sprawdzi  to
w gminie ale wydaje mu się,  że po zdemontowaniu licznika na działce taka opłata nie jest
pobierana.  Co  do  połączenia  instytucji  kultury,  otrzymał  odpowiedź  negatywną.
Poinformował,  że będą jeszcze prowadzone rozmowy w tej  sprawie na spotkaniu w GOK.

Przewodnicząca  rady  Gminy  Pani  Bawolska  Ewa:  Poprosiła  o  odpowiedź  kto  będzie
uczestnikiem tego spotkania?

Wójt  Gminy  Pan  Adam  Szczepkowski:  Odpowiedział,  że  będzie  to  Wojewódzki
Dyrektor  Biblioteki  z  Olsztyna,  Dyrektor  GOK, Kierownik Biblioteki  oraz przedstawiciel
gminy w osobie Wójta,  jego zastępcy bądź Sekretarz.

Radny Pan Ryszard Bala:  Zadał  pytanie  do  Wójta,  na  jakich  zasadach związki  sportowe
korzystają  z  obiektów  sportowych  znajdujących  się  na  terenie  gminy.  Zaznaczył,
że  posiada  informacje,  że  niektóre  drużyny  nie  mają  prawa  korzystać  z  urządzeń  oraz
wyposażenia Orl ika.

Wójt  Gminy  Pan  Adam  Szczepkowski:  Odpowiedział ,  że  wolałby  odpowiedzieć
na  piśmie,  zaznaczył  że  z  Orl ika  mogą  korzystać  sportowcy  posiadający  l icencję.
Mieszkańcy  nie  mogą  korzystać  z  obiektów  sportowych,  reguluje  to  rozporządzenie
dotyczące COVID-19.

Radna Pani Ziejewska Ewa: Zadała dwa pytania:

1. Kiedy  można  się  spodziewać  pierwszych  prac  dotyczących  budowy  stacj i
podnoszenia  ciśnienia  wody  w  Dylewku,  swoje  pytanie  poparła  przykładem,
że  mieszkańcy  2  pięter  budynku  nie  mają  dostępu  do  wody  o  odpowiednim
ciśnieniu.

2. Czy  zostanie  przedłużona  umowa  dzierżawy  na  działkę,  na  której  znajduje  się
sklep  Groszek  w  miejscowości  Dylewo?  Radna  ma  wiedzę,  że  przedsiębiorca
złożył  w  urzędzie  stosowny  wniosek  i  prosi,  żeby  Wójt  wyjaśnił  jej  tą  sytuację
oraz podjętą decyzję.

Wójt  Gminy  Pan  Adam  Szczepkowski:  Odpowiedział ,  że  nie  będzie  rozpoczęcia  prac.
Nie  ma  środków  w  budżecie  na  budowę  stacj i .  Były  na  to  środki  przewidziane
w  budżecie,  lecz  nie  zostały  one  uchwalone  w  wystarczającej  wysokości .  W  kolejnej
uchwale  budżetowej  Radna  głosowała  przeciwko,  więc  na  dzień  dzisiejszy  nie  można
podpisać  umowy  z  wykonawcą.  Wójt  odpowiedział  też  w  drugiej  sprawie,  iż  ostatecznej
decyzji  jeszcze nie ma.

Radna  Pani  Ziejewska  Ewa:  Zgłosi ła  uwagę,  że  w  styczniu  pieniądze  na  stację
znajdowały się w budżecie planowanym. Zadaje pytanie,  dlaczego teraz ich nie ma?



Wójt  Gminy  Pan  Adam  Szczepkowski:  Odpowiedział,  że  na  komisj i  po  wstępnym
przetargu  Wójt  zawiadamiał  radę,  że  inwestycja  będzie  opiewała  na  około  170  000,00  zł
lecz  radni  ograniczyli  te  środki  do  kwoty  100  000,00  zł.  Tą  propozycje  przedstawił
Radny  Matuszewski  Sławomir,  a  Wójt  wcześniej  informował  jaki  jest  koszt  budowy  wg
operatu  szacunkowego.  Poinformował,  że  radna  Pani  Kamińska  Małgorzata  proponowała
przesunięcie  środków  z  innych  zadań  np.  z  rezerwy.  Prosi  Radnych  o  przesuniecie
środków z rezerwy.

Radna  Pani  Gutowska  Halina:  Zapytała  Wójta,  czy  w  ostatnich  miesiącach  wysyłał
pismo do ministerstwa sprawiedliwości  w sprawie mieszkańców lub radnych gminy?

Wójt  Gminy Pan Adam Szczepkowski:  Prosi  o  doprecyzowanie  pytania,  ponieważ  pisze
dużo pism i w wielu miejscach bywa.

Radny Pan Ryszard Bala: Informuje,  że radni  mogą pytać w tej  sprawie.  

Wójt Gminy Pan Adam Szczepkowski:  Odpowiada,  że być może wysyłał .

Radny  Pan  Ryszard  Bala :  Odpowiedział  słowami  , ,być  może  wysłał,  to  co  to  jest  za
odpowiedź?  Pan  Panuje  w  tym  urzędzie,  zarządza  tym  urzędem,  czy  jest  Pan  tam  być
może Wójtem? Bo tak to wygląda.”

Wójt  Gminy  Pan  Adam  Szczepkowski:  Odpowiedział  Radnemu  słowami:, ,Wie  Pan,  być
może  to  Pan  nie  będzie  Wójtem,  ale  nie  za  mojego  życia.  Nie  sądzę,  żeby  wyborcy  byli
tak głupi  i  Pana wybral i .”

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Pani  Bawolska  Ewa:  Odpowiada  Pani  Gutowskiej ,
że  w  tej  sprawie  można  wystosować  pismo  w  drodze  zapytania  o  udzielenie  informacji
publicznej .  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Pani  Bawolska  Ewa:  Otwiera  punkt  obrad  dotyczący
wolnych wniosków oraz informacji .

Sekretarz  Jan  Sokołowski-  Składa  wniosek  formalny  w  sprawie  Żłobka.  Tłumaczy,
że  radni  podjęli  uchwałę  w  sprawie  jego  utworzenia,  lecz  nie  ma  uchwały  przyjmującej
budżet  żłobka.

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Bawolska Ewa:  Podsumowała przebieg (sesj i?)  Rady
słowami,  konieczne  jest  utworzenie  nowego  projektu  uchwały  budżetowej  i  odbycie
kolejnej  komisj i  oraz sesj i”.

Wójt  Gminy  Pan  Adam  Szczepkowski:  Poinformował,  że  nowego  projektu  uchwały
budżetowej  nie  będzie.  Zapowiedział ,  że  sam  poradzi  sobie  z  brakiem  w  budżecie.
Przedstawił  stanowisko,  że  radni  są  pod  wpływem  mentora  zewnętrznego,  który  kieruje
ich  decyzjami.  Podkreśla,  że  osoba  ta  nie  jest  bezkarna.  W  związku  z  nie  podjęciem
uchwał  Wójta  dziwi  fakt  niezadawania  pytań  przez  poszczególnych  radnych,  co
sugerowałoby,  że  uchwała  jest  w   dobrze  przygotowana,  wylicza  że  są  też  radni  którzy
zadają  wiele  pytań,  otrzymują  satysfakcjonujące  odpowiedzi  i  też  są  przeciwko
podejmowaniu uchwał.  Poprosi ł  o odpowiedź Radna Panią Iwonę Stanka.

Radna Pani Iwona Stanka:  Odpowiedziała,  że odpowie pisemnie.

Wójt  Gminy  Pan  Adam  Szczepkowski:  Wójt  określi ł  Radną  Panią  Iwonę  Stanka
jako  , ,śmieszną ,  bo  nie  ma  nic  do  powiedzenia”  i  określ ił  stanowisko,  że  nie  ma  sensu



dalej  dyskutować.  

Radny  Pan  Ryszard  Bala:  Radny  proponuje,  aby  przywołać  Wójta  do  porządku,
ponieważ  określenie  radnej  , ,że  jest  śmieszna”  kwalif ikuje  się  na  reakcję  ze  strony
Przewodniczącej  Rady Gminy Pani  Ewy Bawolskiej .  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Pani  Bawolska  Ewa:  Przewodnicząca  wyraża  swoją
opinię,  iż  udzieli ła  głosu  Wójtowi,  wykorzystał  on  ten  czas  tak  jak  chciał  i  to  do  rady,
i  mieszkańców  należy  ocena  treści  jego  wypowiedzi .  Uważa,  że  nie  za  każdym  razem
należy przerywać mówcy. Przewodnicząca z amyka obrady XXXIII Sesji  Rady Gminy.

 

Protokołowała    Przewodnicząca Rady Gminy

Magdalena  Orzoł Ewa Bawolska 


